



ပကတိသကိးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်, တၢ်ကတိသကိးတၢ်ဒီး နဖိသရၣ်သရမ့ၣ်ဒီး ကိၣ်ခိၣ်အံၤ မ့ၢ် အကျိၤအကျဲအဂ့ၢ်ကတၢၢ် လၢနကစးထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

ပကတိအံၤ အၢၣ်လီၤအီၤလီၤဝဲလၢကဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ကူဘၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ လၢအပူၤဒီးကံၢ်စီ ဆူပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် ဖဲခိၣ် ဃၢၤလီၤကဝီၤလၢအပူၤဖျဲးဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်, အဒုးပၣ်ယုၣ်ပုၤကိးဂၤ ဒီးပူၤဒီးတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပဟ် လုၢ်ဟ်ပုၤတၢ်ဖဲသကိးမၤသကိးတၢ်ဒီး မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိတဖၣ် ဒ်ပုၤမၤသကိးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အသိး ဖဲအဝဲသ့ၣ်အဖိတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါလၢနဒီးန့ၣ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်တခါ လၢနဖိအတၢ် ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်လီၤ. နကြၢၤဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤသး လၢပကဒိကန့ၣ်နတၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤ ဒီးဒီဆၢနတၢ်ဘၣ်ယိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒီး မၤသကိးတၢ်ဒီးန့ၣ် လၢတၢ်ကဘျိဆဲး တၢ်ပတံသကိးကညးတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်, ဆဲးကျိးန့ၣ်လၢအဆိအချူ တသ့ဖဲအသ့တက့ၢ်. တၢ်ကတိသကိးတၢ်ဒီးနဖိကိၣ်သရၣ်, တၢ်မၤလိန့ၣ်မ့ၢ်ဒါခိၣ်, ကိၣ်အပူၤပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတဖၣ် မ့ၢ်တဖၣ် မ့ၢ် ကိၣ်ခိၣ်အံၤ မ့ၢ်အကျိၤအကျဲအဂ့ၢ်ကတၢၢ် လၢတၢ်ကစးထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ဆဲးကျိးကိၣ် လၢနကရဲၣ်ကျဲၤ တၢ်သ့ၣ်ဆၢဖးကတီၢ် မ့ၢ်တဖၣ် နမ့ၢ်ဘၣ်သးအီၤန့ၣ်, ဆၢအံၤမ့ၢ်(လ), ကိးလီၤတဲစိ မ့ၢ်တဖၣ် ကွဲးလိာ်ပရၢ တက့ၢ်.

မ့ၢ်လိာ်ဘၣ်လၢနကတဲဘၣ်ပုၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါမံၤ မ့ၢ်တဖၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်သ့ၣ် ယုၣ်သးအခါန့ၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် တၢ်ကမၤန့ၣ်ကျိၤထီၣ် နတၢ်ဘၣ်ယိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ကတိသကိးတၢ်ဒီးနကိၣ်ဖိ ဖဲလၢ -

- နမ့ၢ်တဒီးန့ၣ်တၢ်သ့ၣ်မံသးမ့ၢ်အစၢၤ လၢနသရၣ်သရၣ်မ့ၢ် မ့ၢ်တဖၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိအအိၣ်အခါ
- တၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ်အံၤ မ့ၢ်တၢ်လၢ သရၣ်သရၣ်မ့ၢ် မ့ၢ်တဖၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိမၤဝဲ
- တၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ်အံၤ ဘၣ်သးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါခါ လၢအဒိဘၣ်မၤဟူး နဖိအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့.

ကတိသကိးတၢ်ဒီး နလီၤကဝီၤကူၣ်သ့ဝဲဒၤဒီး ဖဲလၢ -

- နန့ၣ်လၢ နတၢ်ဘၣ်ယိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ကိၣ်တဘျိဆဲးန့ၣ်န့ၣ်
- တၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ်အံၤ မ့ၢ်တၢ်လၢ ကိၣ်ခိၣ်မၤဝဲ.

နယုကွၢ် လီၤကဝီၤကူၣ်သ့ဝဲဒၤဒီး အမံၤကွဲးရဲၣ် ဖဲပပုၤယဲၤသန့ education.wa.edu.au/contact အပူၤသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဆိုးထီၣ်တၢ်ပတံသကိးကညးလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်ဖျါမံၤသၣ်

နဆိုးထီၣ်တၢ်ပတံသကိးကညး လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်ဖျါမံၤသၣ် သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ, ဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်က့, ပကတိသကိးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်, နတၢ်ဆိုးထီၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လီၤတၢ်လီၤဆဲး မ့ၢ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်, ကကီၢ်ခဲဝဲလၢ ပကဘျိဆဲး တၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ် သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ

တၢ်ဆိုးထီၣ် တၢ်ပတံသကိးကညးအံၤ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ကဲထီၣ် သးအတၢ်လုၢ်ဘၢကွၢ် သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. နဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ဒီဖျိ တၢ်ကိး တၢ်ပတံသကိးကညး တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖး လီၤတဲစိကျိၤ လၢ 1800 655 985 သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်တၢ်ရဲၣ်လိာ်မၤသကိးဝဲဒၤဒီး (Parent Liaison Office) အံၤ ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ဒီဖျိ ဟံးန့ၣ်မ့ၢ် ဒါဒ်အမ့ၢ် တၢ်ရဲၣ်လိာ်မၤသကိးလၢ ကိၣ်တဖၣ်, လီၤကဝီၤကူၣ်သ့ဝဲဒၤဒီး, လီၤခါၣ်သးတၢ်တီၤမၤမၤစၢၤ, မိၢ်ပၢ် ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိတဖၣ် ဒီးကိၣ်အပူၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဘၣ်စၢၤ သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. နဆဲးကျိး မိၢ်ပၢ်တၢ်ရဲၣ်လိာ်မၤသကိးဝဲဒၤဒီး လၢတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးအဂီၢ် ဖဲအဆၢကတီၢ် တကတီၢ်လၢလၢ ဖဲတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤ တၢ်ပတံသကိးကညး အဆၢကတီၢ် ဒီဖျိ တၢ်ဆၢအံၤမ့ၢ်(လ) ဆူ parentliaison@education.wa.edu.au သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

နကဘၣ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ပတံသကိးကညးဒ်လဲၣ် မ့ၢ်တဖၣ် ဒီးန့ၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤဒ်လဲၣ်



ဆဲးကျိးန့ၣ် မ့ၢ်တဖၣ် လီၤကဝီၤကူၣ်သ့ဝဲဒၤဒီးတက့ၢ်. ယုၣ်ဒီးန့ၢ် တၢ်ဆဲးကျိးအဂ့ၢ်အကျိၤလီၤတၢ်တဖၣ် - education.wa.edu.au/schoolsonline



ကိးလီၤတဲစိဆူ တၢ်ပတံသကိးကညးအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လီၤတဲစိကျိၤ - [1800 655 985](tel:1800655985)
ဂီၤဒီ 8:30 တုၤ ဟါဒီ 4:30 မုၢ်တနံၤ တုၤ မုၢ်ယံၣ်န့ၢ်



တၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ပတံသကိးကညး ဒီးတၢ်န့ၣ်ပၢ် တၢ်ပတံသကိးကညး အကျိၤအကျဲ - education.wa.edu.au/complaints

နမ့ၢ်န့ၣ်သ့ၣ်မံသးမ့ၢ်ဒီးအကျိၤအကျဲလၢ တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤနတၢ်ပတံသကိးကညး မ့ၢ်တဖၣ် နမ့ၢ်န့ၣ်လၢ တၢ်အစၢၤအံၤတကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်, နယုလၢ တၢ်ကကွၢ်သမံသမိးအီၤလီၤလီၤဆီဆီ ဖဲတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ တပတီၢ်ဘၣ်တပတီၢ်အပူၤ ဒီဖျိ တၢ်ဆဲးကျိး Ombudsman Western Australia - ombudsman.wa.gov.au သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်, တၢ်ကတိသကိးတၢ်ဒီး နဖိသရၣ်သရမ့ၢ်ဒီး ကိၣ်ခိၣ်အံၤ မ့ၢ် အကျိၤအကျဲအဂ့ၢ်ကတၢၢ် လၢနကစးထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

